
 

 
  
 
ACTA DE LA COMISSIÓ PLENÀRIA INTERMUNICIPAL LES FONTS 
DATA: 30 de maig  
HORA: 19:30 h 
LLOC: Centre Cívic Torre Julià (Carrer Josep Mitats, 10) 
 
Assistents:  
 

- Sra. Elisabeth Oliveras i Jorba, alcaldessa de Sant Quirze del Vallès 
- Sra. Laura Flos Pérez, Junts-ERC_AM 
- Sra. Nuria Gelabert Escuder, Junts per Catalunya Sant Quirze 
- Sr. Juan Antonio Pérez Garcia, PSC-CP Sant Quirze 
- Sra. Marta Baldrich, Sant Quirze en Comú  
- Sra. Laura Ordaz, cap de Manteniment de l'Espai Públic i Infraestructures 
- Sra. Anna Oliva Prim, coordinadora de Benestar i Cicles de Vida 
- Sra. Eva Callado Estela, tècnica del Servei Participació i secretària Tècnica 

Intermunicipal 
- Sra. Mónica López Lobato, tècnica del Servei d’Educació 
- Sra. Maria Teresa Montllor, Associació les Fonts solidària 
- Sra. Toñi Tapias Asensio, El Racó de la Dona 
- Sra. Ursula Pinós, El racó de la Dona 
- Sra. Elisabet Garcia Uceda, Associació Les Fonts Es Veu 
- Sr. Manuel Cáceres, Associació de Propietaris i Veïns de Les Fonts 
- Sr. Carles Bartolomé Chimeno, representant ciutadania Sant Quirze 
- Sr. Miguel Àngel Moreno Fèlix, regidor delegat Districte VII 
- Sra. Antonia Fernandez Perez, secretària Intermuncipal 
- Sra. Teresa Mirón Sanz, Junts Per Terrassa 
- Sr. Carles Caballero Peña, ERC Terrassa 
- Sra. Africa Serena Velasco, PSC Terrassa 
- David Aguinaga Abad, Ciutadans Terrassa 
- Sr. Herbert Werner Metschke, Club Atlètic Sant Joan 
- Sra. Rosa Izquierdo Rivera, Associació Propietaris i Veïns Les Fonts 
- Sra. Elisabeth Herrera de Madre, Ampa Pilarin Bayés 
- Sra. Mercè Martí Arolas, Marca Egara 
- Sra. Marta Mas, representant ciutadania Sant Quirze 
- Sr. Oscar Aguilar, AS Esportiva Karate Ikigai 

 
Excusats: 

- Gemma Màrmol Codina, cap d’Atenció i Comunicació Ciutadana. 
- Sr. Francesc Montaño Daza, Església Baptista del Vallès i les Fonts Solidaria 
- Sr. Miquel Pérez Almudaina, director de l'Àrea Estructura Territorial i Atenció 

Ciutadana 
- Sr. David Garcia i Gàlvez, director de l'Àrea Drets Socials 
- Sra. Maria Jesús López López, directora del Servei de Mobilitat 
- Sra. Josefina Merino Ramirez, presidenta CMD VII 
- Sra. Maria Isabel Cazorla Calderon, Tot per Terrassa 
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- Sr. Jordi Clapés Donadeu, representant ciutadania 
- Sr. Javier Garcia Romero, PSC Terrassa 
- Sr. Francisco Contreras, La llar de la Gent Gran de les Fonts 
- Sr. Carles Arias, Associació esportiva de Karate Ikigai 
- Sra. Veronica Teixidó, Associació esportiva de Karate Ikigai 

 
 
Ordre del dia:  
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (02/12/2021) 

2. Serveis de Joventut 

3. Escoles d’adults 

4. Aigües de Les Fonts 

5. Altres 

6.  Precs i preguntes 

 
Desenvolupament de la sessió 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 2 de desembre.  

S'aprova l'acta de la sessió anterior.  

2. Servei de joventut 

La Sra. Elisabeth Oliveres comença explicant el treball conjunt que es fa des de la 
comissió. Des de Sant Quirze, el Canya Jove ja funciona de manera fixa a Torre 
Julià, hi ha activitats programes de manera continuada. Els joves disposen del servei 
d’intervenció socioeducativa, el Canya Jove i el medi obert. També explica que hi ha 
un treball coordinat que s’està fent des dels dos ajuntaments. Comunica que si hi ha 
qualsevol demanda o inquietud respecte al col·lectiu jove insta als agents cívics 
presents a que es posin en contacte amb cada servei municipal. 

3. Escola d’adults 

La Sra. Elisabeth Oliveras explica que a través de l’escola d’adults s’està treballant 
l’aprenentatge de la lectoescriptura per adults, però també s’està començant a 
treballar el mateix projecte al nucli, que és el Transitem.  Està destinat a aquells 
joves que s’han quedat sense fer res, no han aprovat l’ESO o han aprovat amb una 
nota molt baixa, i per tant, no poden accedir a una formació de grau mitjà o grau 
superior. A través de l’escola d’adults se’ls acompanya a finalitzar el seu currículum i 
poder aprovar un accés per un grau mitjà o superior. En el cas de Les Fonts es fa el 
mateix, treballar de manera coordinada entre els dos ajuntaments, perquè hi ha 
joves que els hi és més fàcil anar a Terrassa i uns altres prefereixen anar a Sant 
Quirze. 

La Sra. Oliveras obre el torn de preguntes: 
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El Sr. Oscar Aguilar pregunta si hi ha espais a Les Fonts perquè els joves puguin 
practicar algun esport i si s’ha pensat a tancar el pavelló o si continuarà per sempre 
obert. 

La Sra. Oliveras aclareix que no es tracta d’un pavelló si  no d’una pista semi 
coberta. Que ja s’ha explicat en altres ocasions, que quan es va cobrir  no es va tenir 
en compte el pes de les parets i si es vol tancar tota s’ha de posar una paret 
entremig que ajudi a suportar el pes i és molt costós. 

El Sr. David Aguinaga pregunta si el Bibliobús arribarà a les Fonts de Sant Quirze o 
si està previst que arribi en algun moment. 

La Sra. Oliveras explica que no, que la Diputació no porta el Bibliobus a Les Fonts, 
el que es fa és que la biblioteca va un cop al mes a fer el pati de contes, i durant 
molts anys es va instal·lar la biblioteca a l’escola Pilarín Bayés. 

La Sra. Elisabeth Herrera intervé per explicar que des de la pandèmia el servei de 
biblioteca al Pilarín ha desaparegut, que es mirarà de cara al pròxim curs si es pot 
recuperar. 

La Sra. Elisabeth Garcia comenta que a Les Fonts la gent gran està una mica 
oblidada. Que abans de pandèmia s’havia començat a treballar, però tot va quedar 
aturat.  

La Sra. Elisabeth Oliveras comenta que és un dels temes que s’estan reprenent 
després dels debats de la comissió. L’objectiu és detectar les necessitats de la gent 
gran, saber què fan, on van, per tal d’establir serveis al barri, sigui un taller de 
memòria o  altres serveis municipals. 

La Sra. Mercè Martí comenta que es podrien fer, fins i tot, ajuts per la digitalització 
bancària. 

La Sra. Oliveras respon que això es fa des de l’escola d’adults. Es desplacen al barri 
i fan el suport de la versió digital, fan també de formadors, i han creat uns tutorials. 
Si la persona o les famílies ho necessiten, fan un assessorament amb petits gestos 
digitals que els puguin ajudar, com demanar hora o cita prèvia. 

La Sra. Teresa Miron exposa la problemàtica de la banca digital i de no disposar de 
caixers al barri, han d’anar fins a Can Parellada. 

La Sra. Elisabeth Oliveras comenta que amb el tema de les dades bancàries hi ha 
una qüestió de privacitat, perquè hi ha una responsabilitat afegida en tenir les claus 
d’accés. Però aclareix que ho preguntaran a l’escola d’adults per si hi ha alguna 
manera de fer-ho que permeti protegir les dades personals.  

La Sra. Teresa Miron diu que seria més fàcil posar un caixer. 

La Sra. Oliveras explica que s’ha demanat al Banc de Sabadell de posar un caixer a 
les Fonts. 
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La Sra. Marta Mas proposa de posar algun a l’espai comercial de l’Aldi o el Lidl. 

El Sr. Joan Antoni Pérez consulta en quina situació es troba la moció que des del 
PSC es va entrar amb relació als caixers de les Fonts.  

La Sra. Elisabeth Oliveras respon que s’han demanat de posar caixers a les Fonts, 
que ho han demanat als bancs que ja hi són a Sant Quirze i que són amb els que 
tenen accés. 

El Sr. Miguel Àngel Moreno afirma que des de Terrassa també s’han fet reunions 
amb bancs per tractar aquest tema, sí que s’ha arribat a algun acord en relació al 
tracte, han ofert la possibilitat de fer formacions, i és la línia en que és vol treballar. 
També s’ha demanat la possibilitat de caixers mòbils. 

4. Aigües de les Fonts 

La Sra. Laura Ordaz explica que s’està fent un treball amb Terrassa per començar a 
estudiar Aigües de les Fonts, el que s’ha vist és que tant a Terrassa com a Sant 
Quirze en el procés de municipalització va participar el mateix assessor, i el que s’ha 
establert és començar amb la contractació d’aquest i així estudiar de quina manera 
es pot fer la municipalització. La peculiaritat d’aigües de les Fonts és que part de la 
propietat és dels veïns i això no és el mateix que una empresa concessionària. 

La Sra. Elisabeth Oliveras explica que aquest assessor també ajudarà a posar en 
ordre els documents, cada ajuntament té una informació i els donarà un coneixement 
de com s’està treballant fins ara  i què és el millor, si municipalitzar el servei o no. 

El Sr. Miguel Angel Moreno explica que s’ha creat un grup de treball amb els dos 
ajuntaments, i  s’ha demanat pressupost dels costos de municipalitzar el servei de 
l’aigua. 

El Sr. Manuel Caceres pregunta amb quina finalitat. 

La Sra. Elisabeth Oliveras respon que és una pregunta que es va demanar en un 
altre plenari. 

El Sr. Manuel Caceres reitera quina era la consulta: buscar el benefici pels veïns o si 
és una moda la municipalització. Entén que la finalitat ha de ser buscar el benefici 
dels veïns, i si per això és necessari contractar un assessor. 

La Sra. Elisabeth Oliveras explica que en el cantó de Sant Quirze és imprescindible,  
ja que ells no aproven les tarifes que es cobren a les Fonts, no coneixen quin és el 
compte d’explotació d’aigües de les Fonts i no saben quanta aigua compren. 

El Sr. Manuel Caceres respon si no saben quan es cobra d’aigua als veïns. 

La Sra. Elisabeth Oliveras afirma que no, que no ho saben perquè mai els ha arribat 
aquesta informació, com ajuntament no la tenen. 
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El Sr. Manuel Caceres considera que aquesta informació està en una factura 
d’aigua, el cost del m3 d’aigua, els trams... Pregunta si es tenen diners realment per 
fer tots aquests estudis, si realment val la pena i produirà algun estalvi a la factura. 
 
El Sr. Carles Caballero intervé per dir que és el vicepresident d’aigües i explicar per 
què es planteja la municipalització.  
 
El Sr. Manuel Caceres respon que ell no vol que li donin explicacions des de 
Terrassa, que vol que li diguin de Les Fonts, que ell sap el que es paga al barri, i que 
al plenari anterior l’alcaldessa de Sant Quirze va dir que Sant Quirze no es podia fer 
càrrec. Per tant, ell ha estat comparant amb Terrassa i considera que la facturació és 
la mateixa, i no entén per què s’ha de fer tant d’estudi. 
 
El Sr. Carles Caballero respon que és tan senzill com esbrinar qui presta els serveis 
públics i qui se’n beneficia, perquè a Aigües de les Fonts ara com ara, no hi ha cap 
veí que ho pugui saber, i considera que és bo  el fet de poder-ho conèixer. Per tant, 
exposa que hi ha un primer principi important que és la transparència, que totes i tots 
els veïns siguin conscients de quins són els números d’Aigües de les Fonts, perquè 
presten un servei públic que ha de ser supervisat legalment pels ajuntaments, i avui 
en dia, en el cas d’Aigües de les Fonts, no és el cas. Una vegada coneixedors 
d’aquesta informació es podrà valorar si es considera la municipalització o no. 
 
El Sr. Manuel Caceres reitera que no està d’acord.  
 
La Sra. Elisabet Oliveras respon que Aigües de les Fonts està prestant un servei 
públic essencial que l’haurien d’estar prestant els ajuntaments, en aquest cas Sant 
Quirze, però per una qüestió de carena i abocament és impossible portar l’aigua de 
sant Quirze fins a les Fonts, per tant, depenen de Terrassa o d’Aigües de les Fonts. 
Afirma que és més una qüestió de coneixement, perquè els ajuntaments han de 
conèixer quina és la composició de l’empresa que presta el servei en nom d’ells. 
 
La Sra. Teresa Miron pregunta si s’ha de trigar tants anys en esbrinar-ho, considera 
que es molt fàcil de saber. 
 
La Sra. Elisabet Oliveras respon que no és tan senzill. 
 
La Sra. Teresa Miron manifesta el seu malestar, diu que ja els hi facilitarà ella 
aquesta informació, que tot està molt clar i que està molt bé explicat i no considera 
que s’hagi de fer cap estudi ni comissió.  
 
La Sra. Josefa Merino intervé per dir que ella sí està d’acord en el fet que una 
empresa privada faci un estudi, una auditoria, però que considera que Aigües de les 
Fonts funciona molt bé i dona un bon servei, que sempre que ha tingut res l’han atès 
al moment. També comenta que a Les Fonts hi ha moltes més coses que no 
funcionen, que s’estan pagant contribucions residencials i que tot està malament, les 
voreres, els arbres, els cotxes mal aparcats, el tràfic de les carreteres,  l’autobús, els 
senyals de trànsit.....  considera que hi ha problemes més grans que Aigües de les 
Fonts.  
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El Sr. Carles Caballero respon que el tema de l’aigua no és cap problema i és per 
això que no ha d’haver-hi cap inconvenient en què es faci un estudi. Només es un 
exercici de transparència. 
 
El Sr. Manuel Caceres respon que fer una comissió i contractar un assessor genera 
uns costos, econòmics i en temps i s’ha de justificar per fer-ho. Si hi ha indicis que 
ho justifiquin i  realment ha de generar un benefici als veïns, endavant, però si no, no 
ho entén. 
 
El Sr. Carles Caballero explica l’experiència que Terrassa ha tingut amb la 
contractació de l’assessor i el benefici que ha obtingut fruit de la feina 
desenvolupada.  
 
El Sr. Oscar Aguilar intervé per explicar que demana contínuament a Policia i a  
l’Ajuntament senyals de carrers de direcció prohibida, de cruïlles amb un estop, i  
mai el responen, que el sorprèn que si no li posen unes plaques necessàries, com és 
possible que es gestioni Aigües de les Fonts. 
 
El Sr. Carles Caballero aclareix que de moment només es pretén fer un exercici de 
transparència i de recavar informació, perquè a posteriori a qui convingui, prengui 
una decisió. 
 
La Sra. Elisabet Garcia intervé per explicar que durant la pandèmia, les companyies 
d’aigües van fer unes reduccions a les tarifes, però a Aigües de les Fonts aquestes 
retallades no es van aplicar, explica que no es van fer perquè de forma unilateral la 
companyia va considerar que aquests diners, en comptes d’aplicar una reducció en 
la factura de cada client ho van invertir per cobrir les factures impagades que tenien 
de clients amb demora .I aquest és el motiu pel qual van plantejar la consulta.  
 
La Sra. Ursula Pinos del Racó de la dona pregunta si en el camí de la depuradora es 
pot posar una placa gran de prohibit camions, diu que de manera constant entren 
tràilers que després  no poden donar la volta, han de fer marxar enrere i provoquen 
molts malestars. 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras respon que amb el tema de la depuradora Sant Quirze ja 
es va pronunciar i que en principi al mes de juny tallen el carrer. 
 
La Sra. Ursula Pinos considera que això no es pot fer.  
 
La Sra. Elisabeth Oliveras explica que Rubí no reacciona, que aquesta carretera és 
una carretera de serveis, i el gruix de cotxes ve de tot el trànsit que passa per aquí 
per estalviar cua a la carretera, amb la inseguretat que això comporta al barri. 
 
El Sr. Manuel Caceres respon que el que s’ha de demanar és treure el peatge. 
 
La Sra. Oliveras confirma que s’ha demanat moltíssimes vegades. 
 
La Sra. Elisabeth Herrera pregunta si no hi ha la possibilitat de posar una pilona o 
similar, que només tinguin accés els veïns. 
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La Sra. Marta Mas informa que s’envaeix  el carril de sortida quan es fa el gir per 
accedir al carrer. 
 
La Sra. Teresa Miron exposa que no entén com Sant Quirze no s’ha preocupat que 
Les Fonts tingui un accés directe a la carretera, diu que hi ha hores que les Fonts 
estan saturades de tots els vehicles que volen sortir de Sant Quirze, no hi ha una 
altra sortida que passar per Terrassa, i es col·lapsa tot. 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras respon que quan es va intentar girar la direcció de la 
cantonada del carrer església, la resposta dels veïns va ser que no, que no volien 
que fos de sortida. 
 
La Sra. Marta Mas insisteix amb el tema de l’aparcament per un tema de seguretat 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras respon que tot el que sigui dins del barri es pot gestionar 
entre els dos ajuntaments, però en la part de la carretera és competència de la 
Generalitat i aquí no poden actuar. Explica que hi ha dos elements, un és el peatge, 
que cada mandat es demana que es tregui, i l'altre és la carretera de Manresa. A 
Sant Quirze els demanen un tractament i a Terrassa un altre. Van demanar una 
amplada de les voreres i la van denegar perquè els van fer una reserva per un 
tramvia. Des de Sant Quirze es volia donar molta més amplitud, però Carreteres va 
respondre que no, que no tenien dret a la mateixa amplada que té Terrassa perquè 
s'ha de fer una reserva de tramvia. 
 
La Sra. Mercè Martí pregunta per l’autobús que es va demanar d’allargar la línia fins 
a Les Fonts. 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras respon que està demanat. 
 
La Sra. Mercè Martí insisteix si no es podria posar un semàfor a la carretera de la 
depuradora. 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras respon que es pot demanar, però que quan es demana un 
semàfor per regular el trànsit intern, i aquest pot incidir en el tràfic de l’autopista, 
normalment la resposta és que no. 
 
El Sr. Oscar Aguilar pregunta si finalment es tancarà la carretera de la Depuradora i 
està a favor. 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras respon que sí, que és el que es va acordar de fer fins que 
Rubí no prengui mesures. 
 
La Sra. Ursula Pinos, comenta que hi ha un pal de la llum que està en mig de la 
vorera i que és a punt de caure. 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras, respon que ja es va requerir a l’empresa, tornaran a fer 
un part d’emergència. 
 
El Sr. David Aguinaga pregunta pel punt del ferrocarril. 
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La Sra. Elisabeth Oliveras respon que aquest tema es va tractar al plenari anterior i 
consta a l’acta. 
 
La Sra. Mercè Martí i la Sra. Elisabeth Herrera es preocupen per l’estat del projecte 
de la passarel·la del ferrocarril i comuniquen el mal estat de la mateixa. 
 
El Sr. Carles Caballero respon que el projecte està en marxa, però, totes les 
obres públiques estan parades per la pujada de preus i el subministrament de 
material, això comporta que s'han de recalcular tots els plecs de contractació. 
 
La Sra. Elisabeth Herrera, demana si l'Ajuntament de Sant Quirze pot demanar al 
Consell Comarcal un autocar pels estudiants del Pilarín Bayés que vulguin seguir els 
seus estudis a l'Institut de Sant Quirze. 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras respon que sí, que es demanarà tot i que cada any ho han 
demanat i l’argument és que no és un institut adscrit. 
 
La Sra. Elisabeth Garcia vol fer una proposta als grups municipal de Sant Quirze, 
que consisteix en que en el programa polític consti el compromís que la segregació 
de les Fonts no es farà mai. 
 
El Sr. Manuel Caceres pregunta com ha quedat tot el tema de la segregació. Exposa 
que tot va quedar aturat, però que els problemes que van motivar aquella decisió 
continuen i ara ningú no diu res, que s’ha d’intentar buscar quina es la millor solució 
per eliminar o minimitzar els problemes que comporten dependre de dos municipis. 
 
La Sra. Toñi Tapias manifesta el seu malestar sobre tot el tema de la segregació. 
 
La Sra. Elisabeth Oliveras aclareix que a la comissió anterior va sortir també el tema 
de la segregació, i ja es va explicar que la comissió tenia un encàrrec per mandat, un 
termini, i legalment s'ha de tornar a convocar. Van acordar que quan tornés a 
començar el mandat si hi ha la voluntat es reprendrà. 
 
L'alcaldessa finalitza la comissió amb un missatge a totes i tots, sorpresa pel to tan 
dur en què es dirigeixen els uns als altres, i que a la propera comissió buscarà la 
manera que entre totes millorin la comunicació. 
 
Agreix l’assistència a tothom i en especial al tècnics dels ajuntaments. 
 
Es tanca la sessió a les 21:30 h 
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